

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱  
Introduction to Senior Services 老人福利與服務產業概論

當期課號	3668	Course Number	3668
授課教師	林金立	Instructor	LIN,CHIN LI
中文課名	老人福利與服務產業概論	Course Name	Introduction to Senior Services
開課單位	老人服務事業管理系(四進)一A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	<p>本課程旨在協助學生認識社會福利的基本概念、社會福利的範圍及其內容等，引導學生對我國社會福利制度有一初步的瞭解，作為未來修習老人服務工作實務課程的基礎。</p> <p>1.了解我國老人福利發展過程與各項政策內涵。 2.了解我國老人服務產業相關議題與政策。 3.剖析與探討老人服務產業各種面向及未來發展趨勢。</p>	Objectives	<p>The objectives of this course are to help students understanding the fundamental concepts of social welfare, scope and properties of social welfare, guiding students to familiar with the nation's social welfare policies.</p> <p>1.Comprehend the development of Taiwan older welfare and policy connotation. 2.Comprehend the theme for discussion on Taiwan senior industry. 3.Confer the tendency of senior industry.</p>
教材	<p>老人服務事業經營與管理(2007，黃旒濤等著，心理出版社) 社會福利概論-以老人福利為導向(2008第二版，黃旒濤等著，心理出版社)</p>	Teaching Materials	<p>1.The managing of old person service organization(2007) 2.The survey of social welfare-- Take the old person welfare as the guidance(2008)</p>
成績評量方式	<p>1.出席率 30 % 2.參與討論 10 % 3.課堂報告 30 % 4.期末考 30 %</p>	Grading	<p>1.Attendance : 30% 2.Classroom participation : 10% 3.Classroom report : 30% 4.Final : 30%</p>
教師網頁	-		
教學內容	<p>1.我國老人福利政策發展之各項階段與重要內涵。 2.我國老人服務產業之各項政策與發展現況。 3.探討老人服務產業之核心價值與案例分析。 4.各項老人服務方案討論與分析。 5.老人服務組織經營管理面向之討論與實地參訪。 6.科技導入創新服務產品與模式及未來發展趨勢。</p>	Syllabus	<p>1.The important section and contains of Taiwan older welfare policy. 2.The actualities for Taiwan senior industry policy. 3.To analyze the projects for old person. 4.To confer the managing of old person service organization and really visit. 5.The future development tendency for science induct the innovation service product and pattern .</p>

尊重智慧財產權，請勿非法影印。